

Глава 1. Христос – жизнь верующего

Руководитель группы: Дайте краткое введение об истории и предыстории написания Послания к Филиппийцам.

1. Ст. 1-7. Христос – жизнь верующего.

Вопросы:

- Какие важные мысли вы видите в этом отрывке?
- О чем и как молится Ап. Павел о филиппийцах?
- Ст. 6. О каком «добром деле» идет речь? «День Иисуса» - что это?

2. Ст. 8-11. Как нам быть готовыми ко «Дню Христовому»?

Вопросы:

- Ст. 8. В чем был секрет таких близких отношений Апостола Павла с этой церковью?
- Какие факторы включает в себя готовность ко дню Христа?

3. Ст. 12-21. Как скорби могут служить большему успеху благовествования?

Вопросы:

- Ст. 14. Как страдания ап. Павла в тюрьме могли быть «ободрением» для других братьев и придать им смелости?
- Ст. 15-18. О каких двух видах проповеди Христа говорит Ап. Павел? Почему он радуется им обоим?
- Ст. 20. Как практически Христос может возвеличиться в нашем «теле», «жизни» и «смерти»?

4. Ст. 22-26. «Быть со Христом» - несравненно лучше.

Вопросы:

- В чем Ап. Павел видел пользу физической жизни для себя?
- Ст. 23. Что значит «разрешиться и быть со Христом»?
- Перечислите возможные причины, почему «быть со Христом» несравненно лучше?

5. Ст. 27-30. Три совета Ап. Павла: «жить достойно», «не бояться» и «быть готовым пострадать».

Вопросы:

- Ст. 27. Репутация церкви – это то, что о ней говорят люди... Из чего должна состоять правильная репутация общины согласно этому стиху?
- Ст. 29. Как христианину преодолеть страх перед гонителями за веру?
- Ст. 30. В чем смысл этого стиха? Как «вера» и «страдания» могут быть связаны?

Epistle to the Philippians

Chapter 1. Christ is the Life of the Believer

Group leader: Give a brief introduction about the history and background of writing the epistle to Philippians.

1. Verses 1-7. Christ is the life of the believer.

Questions:

- What important thoughts do you see in this passage?
- What and how the Apostle Paul prays about the Philippians?
- Verse 6. What kind of "good work" is being said about? "The day of Jesus" - what is it?

2. Verses 8-11. How can we be ready for the "Day of Christ"?

Questions:

- Verse 8. What was the reason of such a close relationship between the Apostle Paul and this church?
- What contributes to our readiness for the day of Christ?

3. Verses 12-21. How can our trials serve the greater success of the Gospel?

Questions:

- Verse 14. How the suffering of Ap. Paul in prison could encourage others to "speak the word without fear"?
- Verses 15-18. What two types of preaching does Ap. Paul describe? Why does he rejoice about both of them?
- Verse 20. How can Christ practically be magnified in our "body," "life", and "death"?

4. Verses 22-26. "Being with Christ" is far better.

Questions:

- In what did Ap. Paul see the benefits of physical life for himself?
- Verse 23. What does it mean "to depart and be with Christ"?
- Please list your reasons as to why "being with Christ" is far better?

5. Verses 27-30. Three advices from Ap. Paul: "be worthy of the Gospel", "not to be terrified", and "be ready to suffer."

Questions:

- Verse 27. The church reputation is what people say about it ... What should be the correct reputation of the congregation according to this verse?
- Verse 29. How can a Christian overcome fear of persecutors for his faith?
- Verse 30. What is the meaning of this verse? How can "belief" and "suffering" be related?